

1802 (XXI). Petition from the Kamerun Women's Democratic Union (T/PET.4/132)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Kamerun Women's Democratic Union concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁷

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1803 (XXI). Petitions from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo (T/PET.4/133), the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of N'Lohé (T/PET.4/134), the Union des populations du Cameroun of Ebondji (T/PET.4/135), and five petitions concerning the payment of fines and taxes, unemployment, extradition proceedings and police interference (T/PET.4/143)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo, the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of N'Lohé, the Union des populations du Cameroun of Ebondji and five petitions concerning the payment of fines and taxes, unemployment, extradition proceedings and police interference, concerning the Cameroons under British administration, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁸

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1804 (XXI). Petition from Chief Fominyen Nyen Mfom (T/PET.4/139)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief Fominyen Nyen Mfom concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁹

1. *Notes* that in his letter of 14 December 1956²⁰ the Chairman of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of the Cameroons under British Administration and the Cameroons under French Administration, 1955, informed the petitioner that his petition was inadmissible under rule 81 of the rules of procedure of the Council;

2. *Agrees* with the view expressed above.

*884th meeting,
14 March 1958.*

¹⁷ See T/PET.4/132, T/OBS.4/34, T/L.821.

¹⁸ See T/PET.4/133 to 135, 143, T/OBS.4/35, 37, T/L.821.

¹⁹ See T/PET.4/139, T/OBS.4/36, T/L.821.

²⁰ T/PET.4/139, annex II.

1802 (XXI). Pétition de la Kamerun Women's Democratic Union (T/PET.4/132)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Kamerun Women's Democratic Union, concernant le Cameroun sous administration britannique¹⁷,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1803 (XXI). Pétitions du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo (T/PET.4/133), du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de N'Lohé (T/PET.4/134), de l'Union des populations du Cameroun d'Ebondji (T/PET.4/135) et cinq pétitions relatives au paiement des amendes et des impôts, au chômage, à la procédure d'extradition et aux interventions de la police (T/PET.4/143)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, les pétitions du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo, du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de N'Lohé, de l'Union des populations du Cameroun d'Ebondji et cinq pétitions relatives au paiement des amendes et des impôts, au chômage, à la procédure d'extradition et aux interventions de la police, concernant le Cameroun sous administration britannique¹⁸,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1804 (XXI). Pétition du chef Fominyen Nyen Mfom (T/PET.4/139)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du chef Fominyen Nyen Mfom, concernant le Cameroun sous administration britannique¹⁹,

1. *Note* que, dans sa lettre du 14 décembre 1956²⁰, le Président de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Cameroun sous administration britannique et du Cameroun sous administration française (1955) a avisé le pétitionnaire que sa pétition est considérée comme irrecevable en application de l'article 81 du règlement intérieur du Conseil;

2. *Se déclare d'accord* avec cette opinion.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

¹⁷ Voir T/PET.4/132, T/OBS.4/34, T/L.821.

¹⁸ Voir T/PET.4/133 à 135, 143, T/OBS.4/35, 37, T/L.821.

¹⁹ Voir T/PET.4/139, T/OBS.4/36, T/L.821.

²⁰ T/PET.4/139, annexe II.